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                                                        Sestry a bratia!    
 
 
Ján 2, 2-11   SVADBA V KÁNE 
 
Život je dar, aj keď bez asistencie. 
Niekedy sa dá dohromady, inokedy sa rozpadne. 
Časť A nie vždy zapadá do časti B. 
Zápas presahuje naše sily. 
A vždy niečo chýba. 
Súčiastky do seba nezapadajú. 
 
Čo vtedy robiť? 
Obráťme sa na Nebo .... 
Urobila tak aj jedna z postáv dnešného evanjeliového príbehu. 
Samotná Mária, mama Ježišova. 
V meste Kána v oblasti Galileje sa koná svadba. 
Je tam ona a pozvú aj Ježiša spolu s učeníkmi. 
Ide o bežnú svadbu. 
Nevestou nie je dcéra panovníka a ženích nie je princ. 
Aj preto sa možno stane istá nepríjemnosť. 
Minulo sa víno. 
Niekto zrejme podcenil počet ľudí v dave, apetít hostí, neodhadol hĺbku vínnych sudov, či 
množstvo priateľov, ktorí prišli na túto rodinnú udalosť. 
 
Minuté víno  môže v našom bežnom živote symbolizovať celú plejádu vecí. 
Od nedostatku peňazí, cez vyčerpanie možností riešenia, až po celkom minutú energiu ..... 
Na svadbe zaznie veta z úst Márie: 
Nemajú vína. 
Je adresovaná Synovi. 
Čo táto poznámka znamená, čo hovorí o Márii a k čomu smeruje? 
Bola Mária panovačná? 
Nie! 
Potom by jej reč znela asi takto: 
Ježiš, minulo sa im víno, takže chcem od Teba, zájdi do vinice za rohom, urýchli 
rast viniča Bordeaux, alebo Tramín, alebo Veltlín, alebo Sauvignon ...    
 
Mária sa nepokúšala sama vyriešiť problém. 
A nebola ani kritická. 
To by povedala: 
Prečo ste to nenaplánovali lepšie? 
Ľudia si vopred veci nepremyslia. 

K čomu to speje? 

Svet sa rúti na pokraj útesu. 

Pomôž, Ježiš! 

Nie, Mária neobviňuje okolie. 

Ba ani Syna. 

Nevyčíta mu, že keby mal všetko pod kontrolou, chyba by sa nestala. 
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A neobviňovala ani samú seba. 

Nič z toho. 

MÁRIA IBA POMENOVALA PROBLÉM a pridala vetu: 

Urobte všetko, čo vám povie... 

 

Predstavme si Máriu, ako sa zvrtne a odstúpi bokom. 

Na tvári i v očiach má pokoj. 

Urobila všetko, čo urobiť mohla. 

Pomenovala problém a s dôverou ho predniesla Ježišovi. 

Vedela, že nech On povie alebo urobí čokoľvek, je to v poriadku. 

 

A aký bol výsledok? 

Keď Ježiš uprel zrak k nebu a potom na 6 nádrží, a keď starejší po chvíli ochutnal z novej 

donášky, povedal: Vynikajúce! 

Zdvihol čašu, pripil na zdravie ženíchovi a vyjadril mu poklonu, že najlepšie nechal na 

koniec. 

 

Zastavme sa ešte pri oných 6 nádobách. 

Každá mohla prijať 114 litrov tekutiny. 

Keď sa na Kristov povel zmenila H2O na kvalitný Merlot, Ruland, Muškát ..., bolo z toho 970 

fliaš vína.... 

Toľko, že by si mladomanželia mohli otvoriť vinotéku. 

Predstavila sa hojnosť. 

 

No vráťme sa na začiatok. 

Predstavil sa problém. 

A modlitba na problém odpovedala. 

A kríza bola zažehnaná. 

To preto, lebo Mária zverila riešenie problému Nebesám. 

 

Celý príbeh mohol mať aj inú verziu a celkom iný priebeh. 

Mária by Ježiša vôbec nezapojila. 

Skritizovala by starejšieho za zlé plánovanie i celý manažment. 

Starejší by namietal. 

Mária by nahnevane odišla z hostiny. 

Ženích by začul hádku a rozladil by sa. 

Nevesta by mu povedala, že na svadbu môže zabudnúť. 

Všetko by skončilo skôr, ako začalo. 

A Pán Boh by skonštatoval:  

Keby ma ktosi bol požiadal, mohol som pomôcť.... 

 

Nie, táto verzia príbehu v Biblii nie je, ale v živote takýto a podobné princípy určite jestvujú. 

Možno by sa dalo toľkým pohromám vyhnúť, keby sme sa vo viere obrátili na Krista, keby 

sme mu predostreli náš problém, alebo problém niekoho iného... 

Keby sme neprenášali naše problémy na iných ľudí v podobe výbuchov hnevu, nervozity, 

bezradnosti, ale oddane ich predostreli Jemu .... 

 

Spomíname si, čo hovorí apoštol Pavol v liste Filipanom 4, 6 -7 ?  

Keď mám problém, a ja ho mám, a nie jeden, a nič s ním nerobím, je to ako nevybratý tŕň. 

Hnisá a infikuje najprv prst, potom dlaň, neskôr celú ruku. 
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Keď sa pokúsim predostrieť problém na správnej adrese, je to ako ísť k Tomu, ktorý má 

pinzetu.....  

A ďalší priebeh nechajme na Neho...  

V trpezlivosti, oddane, v pokore a bázni .... 

Ako Mária. 

Predostrela problém Ježišovi a nechala ho u Neho. 

 

Sestry a bratia, každý z nás už pochopil, že život je zložitá a pestrá mozaika. 

Kamienky nie vždy do seba zapadajú. 

Aj víno sa míňa. 

Nezabúdajme v takých chvíľach jednoducho pomenovať náš problém, s dôverou ho odovzdať 

a úctivo čakať. ... AMEN  

 

 

 


